
Referat af skolebestyrelsesmøde d. 3. september 17:00-19:30 
Tilstede: Henrik Grønlund, Mads Wolff, Michael Wessing (fra behandling af punkt 8 og frem), Maja Yhde, Henrik Nygaard (fraværende under 

behandling af punkt 8 og frem), Elizabeth Sørensen, Clara Helth, Rikke Schultz Pedersen og Kim Rasmussen 

Afbud: Line Specht, Laura Bertram, Kelly Fjelstrup, Iben Hansen 

Skolebestyrelsens årsplan er vedhæftet 

 

Dagsordenspunkt Baggrund Indstilling  Referat  
Punkt nr. 1:  
Godkendelse af 
dagsorden (2 min) 

 Dagsorden af 3. 
september 2019 
godkendes. 

 
Indstilling godkendt 

Punkt nr. 2:  
Godkendelse af referat  
(2 min) 

Referat fra d. 13. maj. 
Sidste skolebestyrelsesmøde d. 
18. juni blev aflyst og punktet 
omkring nedsættelses af 
skoledagens længde og 
skemastruktur blev drøftet d. 
21. juni og efterfølgende sendt 
i høring hos 
skolebestyrelsesmedlemmerne. 
Efterfølgende blev model A 
valgt, og der skal ske en 
evaluering af denne i efteråret 
med henblik kvalificering af 
modellen. Det blev besluttet at 
modellen skal tænkes ind i 
forhold til arbejdet med 
timefordelingsplanen og 
udviklingen af indskolingen.  

  
Referat godkendt 

Punkt nr. 3; (10 min) Præsentation af 
skolebestyrelsen 

 Velkommen til Henrik Nygaard som er indtrådt i 
skolebestyrelsen som 1. suppleant for Martin Hermansen, der 
er trådt ud af bestyrelsen. 



Punkt nr. 4:  
Eleverne har ordet (5 
min) 

   
Fredag den 6.september vælges næstformand for elevrådet. 
 
Elevrådet er i færd med at udarbejde deres årsplan. 
 
Elevrådet opfordres til at overveje og diskutere, hvordan 
rådet forholder sig Skolefolkemødet. 
 

Punkt nr. 5: 
Skolebestyrelsens 
mødeplan for 
kommende skoleår 
( 15 min) 
 
Bilag: udkast for 
møderække  

Der er udarbejdet et udkast til 
kommende 
skolebestyrelsesmøde i 
skoleåret 2019 2020. 

Skolebestyrelsen 
bedes drøfte oplægget 
for kommende 
skolebestyrelsesmøder 
med henblik på at 
beslutte en 
møderække. 

Udkastet til mødeplan blev godkendt med følgende 
ændringer:  
Mødet onsdag d. 11.12 flyttes til mandag den 9.12. 
 
Seminariet den 21. november flyttes til tirsdag den 26. 
november. 
 
Med disse ændringer er mødeplanen vedtaget 

Punkt nr. 6: 
Forældremøder 
(10  min) 
 

Ifølge skolebestyrelsens årsplan 
er forældremøder et fast punkt 
på første 
skolebestyrelsesmøde. 
En del forældremøder har 
allerede været afholdt. 
Skolens ledelse kommer med 
en kort status for de afholdt 
forældre møder. 
Kommende forældremøder er: 
4. og 5. årgang d. 4. september 

Skolens ledelse 
kommer med en kort 
status for de afholdte 
forældremøder. 
 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning.  
 
De indtil nu afholdte forældremøder har været meget 
positive. 
 
Skolebestyrelsen skal have en oversigt, når forældremøderne 
er planlagt for kommende skoleår, så der kan laves en 
fordelingsplan af bestyrelsesmedlemmer på møderne. 
 

Punkt nr. 7: 
Status for elevrådet 
(10 min) 
 

Ifølge årsplan for 
skolebestyrelsens arbejde skal 
der ske en status for elevrådet 

Skolens ledelse og 
elevrådet orienterer 
om status for 
elevrådet i forhold til 
valg, fokusområder 
mv. 

 
På fredag den 6. september vælges næstformand for 
elevrådet. 



Punkt nr. 8: 
Principper 
(30 min) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Status bilag til punkt 
12: Principper for 
kommunikation, 
Principper for 
samarbejdet mellem 
forældre og skole i et 
forpligtende 
fællesskab, bilag med 
oversigt over 
principper. 
 

Skolebestyrelsen har nedsat 
udvalg i forhold til revidering af 
skolebestyrelsens principper. 
 
 

Status for udvalgene 
samt revidering af 
udvalgenes 
medlemmer. 
 
Desuden bedes 
skolebestyrelsen 
drøfte de kommende 
udvalgets arbejde 
samt tidsplan for 
kommende drøftelser 
omkring principperne. 

Bestyrelsen drøftede udvalgs arbejdet og enedes om 
følgende status:  
 

• Principper for undervisning og læring med 
bevægelse. Udvalget består pt. af Line. 

• Principper for lektielæsning og faglig fordybelse.  
Udvalget består af Kelly, Laura og Iben 
 

• Principper for deltagelse i særlige projekter og 
programmer under ”Åben skole” . 
Udvalg bestående af Kim og Rikke 
 

• Principper for samarbejdet mellem forældre og skole 
– Kommunikationsudvalget har udarbejdet et 
sammenskriv at to principper. 

• Principper for samarbejdet mellem skole -med særligt 
fokus på forpligtende fællesskaber og mødeformer, 
der understøtter dette. – Kommunikationsudvalget 
har udarbejdet et sammenskriv at to principper. 

• Der er udarbejdet et kommunikationsprincip, som 
skal endelig drøftes og besluttes. 

• Princip for trivsel – udvalg bestående af Henrik, 
Mads, Rikke og Kim 

 
Derudover et trafikudvalg bestående af Maya, Laura og 
Michael 
 
 
Et byggeudvalg bestående af Rikke, Michael, Henrik 
 
Et udvalg for udearealer bestående af Rikke, Michael 
 
Princip for det digitale. Udvalget består af Kelly, Laura og 
Rikke 
 



Traditioner – på aula’s hjemmeside 
Musik på KDS – på aula’s hjemmeside 
 

Punkt nr. 9: Røgfri 
skoletid 
(5 min) 
 

Skolebestyrelsen har 
udarbejdet princip for røgfri 
skoletid. Denne har været til 
høring i elevrådet. Elevrådet 
støtter op omkring 
principperne, men har et ønske 
om, at information omkring 
rygning starter allerede i 5. 
klasse 
 
Bilag: Principper for 
røgfriskoletid 

Skolebestyrelsen 
drøfter elevrådets 
bemærkninger med 
henblik på endelig 
vedtagelse af 
princippet. 
 
Indstilling: Drøftelse 
og beslutning. 
 

 
Godkendt 

Punkt nr. 10: 
Skolebestyrelsens 
seminar 
(10 min) 
 

Ifølge skolebestyrelsens årsplan 
skal planlægningen af 
skolebestyrelsens seminar 
sættes på dagsorden på første 
skolebestyrelsesmøde. 
Skolebestyrelsen har tradition 
for at afholde et årligt seminar i 
september. Dette seminar er 
foreslået rykket til d. 21. 
november. 
I de foregående år har der 
været fokus på bl.a. 
kommunikation, principper mv. 

Skolebestyrelsen 
bedes drøfte hvilke 
temaer, som de vil 
tage op på kommende 
seminar. Den endelige 
planlægning af 
seminaret sker på et 
kommende 
skolebestyrelsesmøde. 

 
Seminariet er flyttet til tirsdag den 26. november 14-21. 
 
Det blev foreslået at indholdet af seminariet bliver at arbejde 
med principperne. Dette behandles på kommende 
bestyrelsesmøde. 

Punkt nr. 11: 
Skolestart 
(10 min) 
 

Ifølge årsplanen for 
skolebestyrelsens arbejde 
orienteres skolebestyrelsen om 
opstart af skoleåret 

Skolens ledelse samt 
medarbejdere 
orienterer om 
skolestart. 

 
Ledelse og medarbejdere orienterede om, hvordan opstarten 
på skoleåret har været, både før og efter børnene mødte ind. 
Skolestarten er forløbet rigtig godt, og 
medarbejderrepræsentanten gav udtryk for, at 
planlægningsugen var vel tilrettelagt og var med til at sikre 
den gode opstart. 



 

Punkt nr. 12: 
Skemaer 
(5 min) 
 
 
 
 
 
 
 
Bilag: Skemaer første 
semester 

Skolens ledelse skal fremlægge 
skoleskemaerne for 
skolebestyrelsen, så 
skolebestyrelsen har mulighed 
for at kan udtale sig om det. 
På sidste møde var der et 
ønske om, at det sidste modul i 
indskolingen skulle være 
praktiske-musiske fag samt FF. 

Skolens ledelse 
fremlægger 
skemaerne og 
skolebestyrelsen 
drøfter disse med 
henblik på at komme 
med deres 
tilbagemelding 
omkring skemaer. 

 
Skemaerne blev fremlagt fra skolens ledelse og blev taget til 
efterretning af bestyrelsen. 

Punkt nr. 13: 
Trivselsforældre 
(10 min) 
 
 
 
 
 
 
Bilag: 
Trivselsforældre 

Skolebestyrelsen har 
udarbejdet en beskrivelse af 
trivselsforældrenes rolle. 
Tidligere har skolebestyrelsen 
drøftet at der skal udarbejdes 
en folder til trivselsforældrene. 
Desuden har skolebestyrelsen 
drøftet at indkalde 
trivselsforældrene til årlige 
møder, hvor forskellige temaer 
drøftes. 

Skolebestyrelsen 
bedes drøfte, om der 
skal afholdes et 
trivselsforældremøde 
med skolebestyrelsen 
og med hvilket 
indhold. 

 
Skolebestyrelsen vil gerne afholde trivselsforældremøde, og 
vil fokuserer på dagsordenspunkter, der involverer og 
aktiverer trivselsforældrene i blandt andet 
forældreforeningen.  

Punkt nr. 14: 
Ordensregler (15 min) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Skolebestyrelsen har vedtaget 
ordensreglerne for skole. Disse 
ordensregler har været ændret 
en smule pga. af byggeri og 
renovering.  
Nu er dette slut og der er 
behov for at der sker en 
revidering af skolens 
ordensregler, så de lever op til 
skolens dagligdag. 

Skolebestyrelsen 
bedes drøfte skolens 
ordensregler med 
henblik på en 
revidering af disse. 
Skolens ledelse 
fremlægger de 
nuværende 
ordensreglerne og 
skolebestyrelsen 
bedes komme med 

 
Punktet skydes til et kommende møde, hvor der er god tid til 
behandling af punktet punktet. 



 
 
 
 
 
Bilag: 
Skolens nuværende 
ordensregler 
 

deres kommentarer 
med henblik på at der 
kan ske en revidering 
af disse. 
 
 
Indstilling: Drøftelse 
og beslutning. 
 
 

Punkt nr. 15: 
Orientering fra skolens 
ledelse (10 min) 
 
 

• Afgangsprøve 
resultater 

• Ansættelse 

• Affaldsrum 

• Åbentskole 

• Personale 

• RPl – RC og PLC strategi 
og handleplaner 

• OSLO-uddannelse  

• Administrative 
fællesskaber 

 

  
På grund af den fremskredne tid for mødet, er orienteringen 
indskrevet i dette referat. 
 
Orientering: 
 
Åben-skole-samarbejde 
Skolen har opstartet samarbejdet med Musikskolen. Det 
betyder at der kommer en musiklærer til 
børnehaveklaserne. Hver børnehaveklasse skal have 
undervisning sammen med musikskolen en gang om 
ugen i et halvt år. Børnehaveklasselederne er meget 

glade for det nye samarbejde. 
 
Skolen skal i år have et balletforløb for 4. årgang samt et 
operaforløb for 5. årgang i samarbejde med Det 
Kongelige Teater. Det var en kæmpe succes sidste 
skoleår, så vi har store forventninger til projektet. 
 
I forbindelse med skolens 21st strategi så skal 4. og 5. 
årgang arbejde med Micro-bit i samarbejde med DR, 6. 

årgang skal have Coding Class og 7. årgang skal være 
med i C.R.A.F.T. Alle forløbene er en del af skolens 
DesignLab under PLC. 
 
Skolen havde besøg af Borgmesteren Jesper Christensen 

og Undervisningsministeren Pernille Rosenkrantz-Theil, 
hvor de så Universet, hørte om skolen og besøgte 1C. Det var 



et rigtig fint besøg og skolen har efterfølgende fået positive 
tilbagemeldinger omkring besøget. 
 
Internt på skolen: 
Skolen har udarbejdet en vision og strategi for arbejdet i 

RC/PLC. Det betyder, at skolens tidligere 
strategier/handleplaner bliver revideret i kommende 
skoleår. Desuden er der sat udviklingsarbejde i gang 
vedr. nye fokusområder. 
 
Der er opstartet lejepatrulje hver tirsdag, onsdag, 
torsdag og fredag i spisepausen. Her står 4 
skolepædagoger klar til at iværksætte forskellige lege. 
Der er udarbejdet en oversigt over alle aktiviteter og 

personale frem til efterårsferien. Status er lige her og nu, 
at det virker rigtig godt og mange elever vil gerne 
deltage. 
 
Skolens ledelse skal til KS-samtale med forvaltningen. 
Alle skoler i København har KS-samtaler med 
forvaltningen flere gange om året i forhold til en løbende 
dialog omkring skolens resultater og udvikling. Et fokus 
er bl.a. afgangsprøvekaraktererne. Sidste skoleårs 
resultater er rigtig gode og ligger højt i forhold til både 

område og by-dækkende. 
 
Personale: 
Afdelingsleder Morten Christiansen har opsagt sin stilling 
og har sidste arbejdsdag d. 30. september. Der 
igangsættes en ansættelsesproces. 
Annie Søndergaard fra kontoret er gået på pension efter 
24 år på skolen. 
Der skal ansættes en vikar til håndværk og design, da 

Morten Holten Andersen er på orlov og den lærer, som 
skulle have varetaget undervisningen desværre er hoppet 
fra og alligevel ikke kan læse timerne. 
 
Administrative fællesskaber: 
Administrative fællesskaber starter op d. 1. oktober. De 
administrative fællesskaber skal varetage dele af 
administrationen for skolen. Flemming Barfred flytter op i 



det administrative fællesskab så der sikres en god 
overgang for skolen. Det er endnu ikke helt afklaret, 

hvilke opgaver eller procedurer, som der skal arbejdes 
med i forhold til skolen og det administrative fællesskab. 
 
Uddannelse: 
Skolens ledelse fortsætter med OSLO-uddannelsen i det 
kommende skoleår. Ledelsen er ved at udarbejde en 
selvevaluering af skolen. Gennem selvanalysen vurderer 
skoleledelsen kvaliteten af skolens elevresultater, 
elevernes læringsmiljø, undervisningen skolen giver 

eleverne og ledelsens betydning for skolens udvikling. 
Uddannelsen er et toårigt forløb, og dette skoleår er det 
afsluttende. Samlet set er der 20 undervisningsdage og 
selvstændigt arbejde på skolen mellem undervisningen. 
Uddannelsen ligger bl.a. i tråd med arbejdet med 
skoleledelsesprofilen, Læring der ses, Datadrevet 
organisation, brugerportalsinitiativet, KS-samtaler mm. 
 
Udearealerne og manglende affaldsrum: 
Der er endnu ikke en afklaring omkring manglende 

affaldsrum. Der kommer en proces omkring 
affaldssortering og gennem den, håber skolen på, at der 
sker en afklaring omkring dette. 
Udearealerne i Syrenhaven er blevet afskærmet og det 
forventes, at der snarligt opstartes beplantning 
(oktober). 
 
Møbler i Universet: 
I foråret blev der udarbejdet en evaluering af møblerne i 

Universet. Skolens ledelse skal til et opfølgende møde d. 
10. september omkring dette og evt. nye indkøb. 
 
8. årgang: 
Opstarten for 8. årgang har været god og rolig. Der er 
fokus på læring og det gode læringsmiljø. De tiltag der 
blev arbejdet med året før har båret frugt, og der er 
fokus på at holde fast i den gode udvikling. 

 

Evt.    

 



 


